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Foranlediget af, at Vallø Stift i mail dateret 9.novemner 2018 (vedlagt) har bedt de 
enkelte beboere tilkendegive deres holdning til en VVM undersøgelse i forbindelse med 
den kommende kystbeskyttelse i kommunen, herunder specielt at VVM undersøgelse 
også kommer til at omfatte en række forhold omkring et Stranddige, skal vi fra 
Beboerforeningen Strandskoven fremhæve følgende: 
 

1) Sommerhudsejerne i Strandskoven har været gennem en demokratisk proces, 
hvor man senest på generalforsamlingen i august 2018 har besluttet ikke at 
ville anbefale et Stranddige, men derimod at anbefale et dige langs 
Strandvejen. 
 

2) Dette er med en række begrundelser også meddelt Køge Kommune. I 
begrundelserne mod et stranddige indgår bl.a.  
 
- forringelse af udsigten for sommerhusejerne,  
- fare for forsumpning af området mellem husene og diget,  
- fare for at plante- og dyreliv i væsentlig grad forandres og… 
- fare for at sommerhusene taber i værdi, såfremt ovennævnte bliver en 

realitet. 
 

3) Det er beboerforenings opfattelse, at de ovenfor nævnte synspunkter har vakt 
genklang i Køge kommune og man derfor arbejder videre med planerne om et 
Strandvejsdige. 
 

4) Vi er bekendt med at Vallø Stift ikke deler denne opfattelse men i stedet ønsker 
et Stranddige og nu som det fremgår af vedlagte mail ønsker kommunens 
beslutning ændret, således der i stedet etableres et Stranddige.  
 

5) Beboerforeningens opfattelse af at inddrage Stranddiget i den kommende VVM 
undersøgelse er, at udgiften hertil i bedste fald vil være dårligt givet ud, idet 
det fortsat er foreningens opfattelse, at diget bør ligge ved Strandvejen og ikke 
på Strandengen, der har så store bevaringsmæssige værdier, at et 7 meter 
bredt dige ikke bør etableres. 
 

6) Hertil kommer, at beboerforeningens holdning, således som den giver sig 
udtryk i generalforsamlingsbeslutningen tidligere på året, ikke bør kunne 
ændres ved et hasteindkaldt møde med rundvisning på slottet og kaffe og 
kage. Ændring i beboerforeningens holdning bør alene kunne ske på en 
eventuel ny generalforsamling og på et betydeligt mere oplyst grundlag end det 
der blev præsenteret ved mødet på Vallø slot. Det skal her understreges at 



Vallø alene inviterede sommerhusejerne individuelt, men ikke foreningens 
bestyrelse, der således ikke fik mulighed for et samlet modspil til Vallø Stifts 
præsentation – herunder heller ikke mulighed for at få ekspertudtalelser med 
på mødet eller eksperter til at udtale sig. 
 

 
Konklusion: 
 
Vi skal derfor fra Beboerforeningen Strandskoven opfordre til at kommunen fortsat 
arbejder med modellen for et Strandvejsdige og ikke et Stranddige. 
 
Med venlig hilsen 
Bestyrelsen for beboerforeningen 
Strandskoven 

 
Jakob Frölich formand 
Jan Keller næstformand 
Ingelise Trans Kasserer 
 

 


